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Június 19-re tűzték ki 
az új városi tanács 

alakuló ülését 
Határozat a tiszai alsó rakpart használatáról 

S2cged megyei város ta-
nacs végrehajtó bizottsága 
ülést tartott tegnap, csütör-
tökön delelőtt, Papp Gyula 
elnökletével. A jelenlegi 
végrehajtó bizottságnak — 
minthogy mandátuma a vá-
lasztáskor le jár — ez volt 
az utolsó tanácskozása. A 
testület, biztosítva a tanácsi 
munka folyamatosságát, 
döntött a június 8-án meg-
választandó megyei városi 
tanács alakuló ülésének ösz-
szehívásóról. Eszerint Sze-
ged újjáválasztott tanácsa 
június 19-én. csütörtökön 
délelőtt 9 órakor ül össze, 
hogy meghallgassa a man-
dátumvizsgáló bizottság je-
lentését, megválassza a 
tisztségviselőket, és a vég-
rehaj tó bizottság tagjait, a 
megyei tanácsba delegáljon 
tagokat és bírósági népi ül-
nököket. válasszon. 

A végrehajtó bizottság 
emellett egyéb napirendi 
pontokat és előterjesztéseket 
vitatott meg, így egyebek 
közöttia szociális követelmé-
nyeknek meg nem felelő te-
lepék felszámolásának fo-
lyamatát vizsgálta; jelentést 
kapott a Szegedi Ünnepi 
Hetek előkészületeiről; pót-

előirányzat és költségvetési 
előirányzat módosításokat 
fogadott el az 1979. évi 
pénzmaradvány terhére, és 
döntött a tiszai alsó rakpart 
használatáról. 

Ez utóbbi témát idősze-
rűsége miatt vették fel az 
előterjesztések sorába, 
ugyanis mind több fórumon 
többször és többen szóvá 
tették már Szegeden: miért 
nem használja ki a város az 
alsó rakpar t közútját, miért 
nem kapcsolja be a belső 
forgalom lebonyolításába? 

A rakpar t használatát a 
vb a városi közérdek szem-
pontjából vizsgálta. Abból a 
rakpart i rendszerből, amely 
az Etelka sortól a leendő 
medencés kikötőig ter jed 
majd . egyelőre csupán a kö-
zépső szakasz készült el, s 
nem biztosít megfelelő kap-
csolatot a Belvárossal. 
Ugyanakkor az embercent-
r ikus városközpont-funkció 
kialakítása megkívánja, 
hogy a sétány a rakpart tal 
is gyarapodjék, egészen a 
Tiszáig ter jedjen a sétáló-, 
pihenősóv. 

A rakpar t kiválóan alkal-
mas a természettel való 
kapcsolat szolgálatára, de 

vízi és egyéb rendezvények 
számára is megfelelő néző-
teret biztosít. Az úszóházak' 
sora Szeged fürdővaros jel-
legét reprezentálja, gyalo-
gosforgalma ezért is erőtel-
jes. összességében a vb nem 
tartotta elégségesnek a szűk 
közlekedési szempontokat; 
nem rendelte alá a város-
nak a Tisza felé való kitá-
rulkozási igényét a közúti 
közlekedés itt kevesebbeket 
érintő érdekeinek. 

Figyelembe véve azonban, 
hogy a rakparton üzemelő 
úszóházak. hajózási és 
egyéb intézmények megkö-
zelítése, ezek üzemi forgal-
mának biztosítása elenged-
hetetlen, továbbá, hogy a 
rakparton parkolási lehető-
ség kínálkozik, úgy rendezi 
az itteni közlekedést, hogy 
elzárja az átmenő forgalom 
elől. A két rakparti lejáró 
a hídnál történő elzárással 
zsákutcává válik. melyen 
sebességkorlátozást is előír-
nak az itt sétáló gyalogosok 
biztonsága érdekében. A ki-
alakítandó forgalmi rend 
fokozott ellenőrzésére kéri 
fel a vb a városi-járási 
rendőrkapitányságot. .1 

Környezetünk védelméről 
A környezetvédelmi világ-

nap alkalmából csütörtökön 
a Hazafias Népfront. Orszá-
gos Tanácsa, az Országos 
Környezet- és Természetvé-
delmi Hivatal és a SZOT 
szervezésében ünnepséget 
tartottak a Hazafias Nép-
front székhazában. Az ün-
nepségen részt vett Aczél 
György. a Minisztertanács 
elnökhelyettese. 

Straub F. Brúnó akadé-
mikusnak. az Országos Kör-
nyezet. és Természetvédel-
mi Tanács elnökének meg-
nyitója után Gonda György 
államtitkár, az OKTH el-
nöke tartott ünnepi megem. 
lékezést. Mint elmondta, az 
1972-es környezetvédelmi 
világértekezlet óta minden 
évben megemlékezünk a 
környezetvédelmi világnap-
ról. Az ENSZ környezetvé-
delmi programjával. az 
UNEP-pel egyetértésben az 
idén is megfogalmazták a 
világnap jelszavát: ..fej-
lesztés károkozás nélkül". E 
figyelmeztetés azt a gondo-
latot fejezi ki, hogy a gaz-
dasági fejlesztéseknél min-
denhol legyenek tekintettel 
azokra a kedvezőtlen hatá-
sokra is, amelyek a környe-
zet minőségének romlását, 
az emberekre veszélyes ál-
lapotok létrejöttét eredmé-
nyezhetik. 

Az ünnepség alkalmából 
Gonda György Pro Natura 
emlékérmet adott át azok-
nak a szakembereknek, akik 
a hazai környezet- és ter-
mészetvédelem érdekében 
végzett munkájuk során ki-
emelkedő tudományos, illet-
ve gyakorlati eredményeket 
értek el. Pro Natura emlék-
érmet kapott Sebestyen Ol-
ga nyugdíjas, tudományos 

munkatárs. Hajdú György, a 
Fővárosi Közterületfenntar-
tó Vállalat vezérigazgatója, 
Jakucs Pál akadémikus, 
egyetemi tanár, Spanberger 
József természetvédelmi te-
rületkezelő, valamint Szepe-
si Dezső, az Országos Mete-
orológiai Szolgálat környe-
zetvédelmi osztályának ve-
zetője. 

S. Hegedűs László, a Ha-
zafias Népfront Országos 
Tanácsának ti tkára Széche-
nyi István-emlékplakettet 
adott át négy kollektívának 
és 21 szakembernek a kör-
nyezetvédelem és a környe. 
getfejlesztés területén kifej-
tett több éves eredményes 

társadalmi tevékenységü-
kért. 

* 
Az országos környezetvé-

delmi társadalmi akciósoro-
zat részeként a SZOT által 
meghirdetett „Rendet, tisz-
taságot a munkahelyeken' 
mgzgalom keretében több 
mint két és fél ezer válla-
lat, szövetkezet és intéz-
mény tett eredményes intéz-
kedést a munkakörnyezet 
szebbé, kulturáltabbá tételé-
ért. A legjobb száz gazdál-
kodó szervezet képviselői a 
világnap alkalmából átve-
hették a SZOT titkárságá-
nak elismerő oklevelét. 

(MTI) 

Ngoyen Lam 
Budapesten 

Huszár Istvánnak, a Mi-
nisztertanács elnökhelyette-
sének, az Országos Tervhi-
vatal elnökének meghívásá-
ra csütörtökön hazánkba ér-
kezett Nguyen Lam, a Viet-
nami Szocialista Köztársa-
ság miniszterelnök-helyette-
se, az Állami Tervbizottság 
elnöke, hogy az 1981—1985. 
közötti tervidőszak gazdasá-
gi együttműködési kérdései-
ről tárgyalásokat folytasson. 

Fogadására a .Ferihegyi re 
pülőtéren megjelent Huszár 
István és Nguyen Phu Soai, 
a Vietnami Szocialista Köz-
társaság budapesti nagykö-
vete. ?MTI) 

Kádár János 
fogadta 

Karel Hoffmannt 
Kádár János, a Magyar Szocialista Munkáspárt Köz-

ponti Bizottságának első titkára csütörtökön á KB. szék-
házában fogadta Karel Hoffmannt, Csehszlovákia Kom-
munista Párt ja 'Központi Bizottsága elnökségének ta f iá t . a 
Csehszlovák Szakszervezetek Központi Tanácsának elnökét. 

A szívélyes, elvtársi légkörű találkozón jelen vol t 'Gás-
pár Sándor, az MSZMP politikai Bizqttsagáqak tagja, a 
SZOT főtitkára és Vladislav Ábrahám, a Csehszlovák 
Szakszervezetek Központi Tanácsának alelnöke, a Szlovák 
Szakszervezetek Központi Tanácsának elnpke. (A cseh-
szlovák szakszervezeti küldöttség látogatásáról lapunk 2. 
oldalán számolunk be.) 

(MTI) 

Szojuz—T—2 típusú űrhajó födélzetén 

Újabb szovjet érpáros 
Folytatják a Szovjetunióban 

a világűr meghódítását: alig 
két nappal azután, hogy 
visszatért a Földre az első 
szovjet—magyar űrexpedíció 
két tagja — Valerij Kubá-
szov és Farkas Bertalan —, 
ujabb űrhajó rajtolt Bajko-
nurból. Az űrhajó, a Szojuz 
—T—2, a december 16. cs 
március 23. között pilóta nél-
kül kipróbált? ú j típusú úr-
jármű, a Szojuz—T első, 
ember vezette kísérleti pél-
dánya. 

A Szojuz—T újonc pa-
rancsnoka Ju r i j Malisev al-
ezredes. fedélzeti mérnöke 
pedig Vlagyimir Akszjonov 
űrhajóspilóta, aki a Szojuz— 
22 űrhajón már járt a vi-
lágűrben. 

A Szojuz—T—2 űrhajót 
moszkvai idő szerint 17.19 
órakor indították út jára a 
bajkonuri űrrepülőtérről. A 
hivatalos közlés szerint a 
kísérlet célja elsősorban az, 
hogy kipróbálják — ezúttal 
már űrpilóta vezetésével — 
az ú j típusú űrhajót. 

A Szojuz—T—2 megköze-
líti majd a Szal.jut—6 űrál-
lomást, az ú j fedélzeti irá-
nyítórendszer segítségével. A 
kiadott közlemény azonban 
csak abban jelöli meg az 

űrhajó feladatát, hogy di-
namikus manővereket haj t-
son végre az űrállomás kö-
zelében. 

A „Jupiterek" raj t jánál je-
len voltak az „Orionok': 
Farkas Bertalan és Valerij 
Kubászov is, akik jelenleg 
Bajkonurban tartózkodnak, 
hogy űrutazásuk után elké-
szítsék beszámolójukat és át-
essenek a szükséges orvosi 
vizsgálatokon. Tizenöt perc-
cel a ra j t előtt, ők köszöni 
tették utolsónak az ú j úrlia-
jó utasait. 

seket. A képernyőn jól lát-
ható volt, hogy u Szojuz—T 
—2 belső berendelése is el-
tér a jelenleg has&nálatban 
levő úrba jókétól: más az 
ülések elhelyezése, a mű-
szerfal közelebb van a piló-
tához, és a fedélzeti mér-
nökhöz. A raj t viszont tö-
kéletesen, ugyanúgy sikerült, 
ahogy azt Bajkonurban már 
megszokták: a hordozórakéta 
mindhárom fokozata kifogás-
talanul működött, az ú j úr-
hajó elérte a keringési se-
bességet. Malisev és Akszjo-

Malisev és Akszjonov nov az első körben cUcnőriz-
egyébként két és fél órával a te a berendezéseket. Jelen-
ra j t előtt foglalta el helyét tésük szerint az űrhajó ki-
az űrhajóban, és végrehaj- fogástalanul működik, a két 
totta a szükséges ellenőrző- utas közérzete nagyon jó. 

A kozmonauták: 

Jurij Malisev és V'agyimir 
Akszjonov 

Felvásárlás, feldolgozás 
Tájékoztató a zöldség- és gyümölcsellátásról 

Az idei zöldség-gyümölcs-
ellátás mennyiségileg meg-
felelőnek ígérkezik, gurgo-
nyából 298,462 tonna, zöld-
ségből több mint 1,5 millió 
tonna, gyümölcsből pedig 1.3 
millió tonna a szerződések-
ben lekötöii mennyiség, — 
tájékoztatta a saj tó képvise-
lőit csütörtökön Biró Oszkár, 
a Konzervipari Vállalatok 
Trösztje kereskedelmi igaz-
gatója. A továbbiakban be-
számolt az idei zölség-gyü-
mölcs felvásárlás előkészü-
letei rőL 

Elmondotta, hogy a ter-
mékértékesítési szerződése-
ket az eddiginél nagyobb 
arányban, közvetlenül a ter-
melő gazdaságokkal kötötték 
meg, így a zöldsegnövények 
több mint 70 százaléka, a 

i gyümölcsfélék mintegy 20 

százaléka közvetlenül^ kerül 
a feldolgozó helyekre 

Az idei szeszélyes tavaszi 
időjárás nemcsak a talaj-
előkészítési és vetési mun-
kálatokat késleltette, a kevés 
napfény miatt lelassult a nö-
vények fejlődése is. Jelenleg 
a kívánatosnál gyengébb és 
mérsékeltebb a melegigényes 
uborka, a korai érésű zöld-
bab és a csemegekukorica 
kelése. Ugyancsak jelentő-
sen elmaradt a fejlődésben 
a zöldborsó is, betakarítása 
és feldolgozásának kezdete 
várhatóan mintegy két hetet 
késik. A sárga- és az ősziba-
rack fák rügyei a néhány 
fagyos éjszaka ellenére is 
épek maradtak, de virágzá-
suk megkésett. A cseresz-
nye-, a meggy- és az alma-
fák termését ma még bizton-
sággal megítélni nem lehet. 

nem tudni, milyen mértékű 
lesz a megfázásból eredő hul-
lás. 

A műszaki berendezések 
felkészítése megfelelő ütem 
oen folyik. Az. előző évek-
ben megkezdett beruházá-
sokból az esztendő második 
felében kezdődik a termelés 
a Kecskeméti Konzervgyár 
bébiételgyártó üzemében. 
Ugyancsak az idén fejeződik 
be a rekonstrukció a Kalo-
csai Paprika- és Konzerv-
ipari Vállalatnál. A Szegedi 
Paprikafeldolgozó Vállalat Is 
ú j szárítókkal és feldolgozó-
gépekkel gazdagodik. 

Az időjárás okozta késede-
lem megköveteli, hogy a ter-
melők és a feldolgozók min-
den eddiginél pontosabban 
teljesítsék a szerződésekben 
kölcsönösen vállalt kötele-
zettségeiket. (MTI) 

A most útnak indult űr-
hajó, a Szojuz—T tulajdon-
képpen csak kísérleti mo-
dell : eddig egy alkalommal 
próbálták ki pilóta nélküli 
változatban, és most elsó 
alkalommal fogad űrhajóso-
kat is, akiknek feladata, 
hogy kipróbálják az új típu-
sú űrhajó képességeit, meg-
adják a választ a tervezők 
kérdéseire. Jurij Malisev az 
újonc parancsnok és Vla-
gyimir Akszjonov fedélzeti 
mérnök — aki egy alkalom-
mal már jár t a világűrben 
— különösen alkalmasak er_ 
re a feladatra, ugyanis 
mindketten szinte az első 
percektől kezdve részt vet-
tek a tervezésben, a szer-
kesztő munkában, a külön-
böző szerkezeti elemek la-
boratóriumi kipróbálásában 
és az ú j űrhajótípus elkészí-
tésével kapcsolatos többi 
feladat megoldásába a. Igv 
töviről-hegyire ismerik a 
Szojuz—T űrhajót, régóta 
készek a feladat megoldá. 
sára. 

A két szovjet űrhajós 
egyébként a ra j t előtt Baj-
konurban együtt készült fel 
feladatára Valerij Kubá-
szovval és Farkas Bertalan-
nal, szabad idejüket gyak-
ran töltötték együtt a szov-
jet—magyar űrexpedíció 
tagjaival. Ott voltak, ami-

kor a nemzetközi személyzet 
tagjai a Koszmonavt-szálló-
ból útnak indultak az űrre-
pülőtérre. és nagy szeretettel 
fogadták őket, amikor nyolc, 
napos útjukról visszatértek. 

Jurij Malisev, az űrhajó 
parancsnoka első alkalom-
mal indult útnak a világűr-
be. Régebben tagja az űr-
hajósok csoportjának. de 
eddig főként a Szojuz—T-
vel kapcsolatos munkákban 
vett részt, bár már koráb-
ban is készen állt dublőr-
ként egyes expedíciók indu-
lásakor. Malisev * háborús 
évek gyermeke — 1942-ben 
született a Volgográd köze-
lében fekvő Nyikola.jevszk-
ben —. mindössze négyhe-
tes volt, amikor édesapja 
Volga menti falujából elin-
dult a háborúba. Személye-
sen csak évek múltán is-
merhette meg apját. Az is-
kolai tanulmányok elvégzése 
után a repülést választotta 
élethivatásául, és ugyanab-
ban a repülőtiszti iskolában 
tanult, mint a kiváló szov-
jet űrhajós, Alekszej Leo. 
nov. Ebben az iskolában ér-
tesült annak idején Jur i j 
Gagarin űrrepüléséről is. le 
csak hosszabb idő múltán 
került be maga is az ű r re . 
pülők csoportjába. Malisev 
1967 óta vesz részt űrhajós-

(Folytatás a 2. oldalon.) 
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